

Statistics
Canada Statistique
Canada

Service Bulletin

Bulletin de service

Culture Statistics

Statistiques de la culture

Education, Science and Culture Division

Division de l'éducation, des sciences et de la culture

Vol. 3, No. 6

Vol. 3, n° 6

PUBLIC LIBRARIES IN CANADA, 1978

This bulletin presents summary statistics on public libraries by province for the year 1978. Such figures, it should be noted, are subject to minor changes in the final publication entitled Culture Statistics, Public Libraries in Canada, 1978 (Catalogue 87-651 Annual/Varioues). The latter publication, which will be available early in 1981, is part of a continuing series of annual reports on Canadian public libraries.

In this bulletin, two types of statistics are given and analyzed to provide a preliminary overview of Canada's public libraries during 1978: annual survey results, and related ratios. The survey results focus on the income and expenditures (Text Table I) reported by public libraries. The ratios reflect various service (Table 1) and expenditure (Table 2) indicators regarding public library performance.

An examination of the reported 1978 income and expenditures for public libraries revealed four highlights (Text Table I). The highlights were: an increase of income and expenditures compared to 1977; an overall balanced budget; the provincial concentration of financial resources in Ontario; and, the allocation of such resources into those libraries classified as urban.

The primary source of reported public library income was local taxes which accounted for about 68% of total income. By comparison, 24% was in the form of provincial grants, and 8% came from other sources. Whereas the public libraries in each

August 1980
4-2209-506

BIBLIOTHÈQUES PUBLIQUES AU CANADA, 1978

Le présent bulletin renferme des statistiques sommaires sur les bibliothèques publiques, par province, pour 1978. Il y a lieu de noter que ces chiffres pourront être légèrement modifiés dans la publication définitive intitulée Statistiques de la culture, Bibliothèques publiques au Canada, 1978 (n° 87-651 au catalogue, annuel/divers). Cette dernière, qui paraîtra au début de 1981, fait partie d'une série permanente de publications annuelles sur les bibliothèques publiques du Canada.

Deux genres de statistiques sont commentés dans le présent bulletin, afin de donner un aperçu provisoire de la situation des bibliothèques publiques du Canada en 1978; il s'agit des résultats d'une enquête annuelle et de certains rapports connexes. Les données d'enquête portent essentiellement sur les revenus et les dépenses déclarés par les bibliothèques publiques (tableau explicatif I). Les rapports représentent divers indicateurs de services (tableau 1) et de dépenses (tableau 2).

L'examen des revenus et des dépenses déclarés par les bibliothèques publiques pour 1978 fait ressortir quatre principaux points (tableau explicatif I): les revenus et les dépenses ont augmenté par rapport à 1977; le budget global est équilibré; en Ontario, les ressources financières proviennent surtout de la province; les ressources sont acheminées vers les bibliothèques classées comme urbaines.

Les taxes locales ont constitué la principale source de revenu des bibliothèques (environ 68 % du total). Venaient ensuite les subventions provinciales (24 %) et, enfin, les autres sources (8 %). Les bibliothèques publiques de chaque province ont touché des revenus provenant de ces

Août 1980
4-2209-506

TEXT TABLE I. Summary Statistics of Income and Expenditures(1) for Public Libraries by Province and Type of Library, 1978

No.	Province or territory and type of library	Total income(2) - Revenus totaux(2)			Total	Total expenditures(3) - Dépenses totales(3)		
		Local taxes	Provincial grants	Other income(4)		Personnel costs	Library materials(5)	
		Taxes locales	Subventions provinciales	Autres revenus(4)		Frais de personnel	Print materials	Non-print materials
							Documents imprimés	Documents non imprimés
		dollars						
1	Newfoundland	20,000	2,800,000	76,281	2,896,281	1,294,070	690,935	18,709
2	Urban libraries	20,000	441,795	5,626	467,421	299,240	96,439	6,939
3	Regional libraries	-	1,070,644	-	1,070,644	290,982	308,728	9,314
4	Provincial library service	-	1,287,561	70,655	1,358,216	703,848	285,768	2,456
5	Prince Edward Island	13,000	793,576	11,000	817,576	586,000	105,000	36,000
6	Provincial library service	13,000	793,576	11,000	817,576	586,000	105,000	36,000
7	Nova Scotia	1,811,337	2,410,590	153,987	4,375,914	2,697,817	673,155	34,810
8	Regional libraries	1,811,337	2,410,590	153,987	4,375,914	2,697,817	673,155	34,810
9	Provincial library service	-	-	-	-	-	-	-
10	New Brunswick	182,999	3,009,564	114,456	3,307,019	2,320,969	465,097	49,277
11	Regional libraries	182,999	2,747,554	114,456	3,045,009	2,117,410	452,576	49,277
12	Provincial library service	-	262,010	-	262,010	203,559	12,521	-
13	Quebec	16,257,834	7,062,248	1,876,486	25,196,568	13,880,871	4,629,732	136,088
14	Urban libraries	15,529,179	4,128,048	1,403,390	21,060,617	12,316,614	3,586,457	65,848
15	Rural libraries	422,827	178,320	18,505	619,652	315,453	136,467	2,115
16	Regional libraries	305,828	2,755,880	454,591	3,516,299	1,248,804	906,808	68,125
17	Ontario	90,647,392	25,951,721	12,188,057	128,787,170	67,996,556	14,614,547	2,623,202
18	Urban libraries	74,695,713	13,374,653	6,233,228	94,303,594	54,136,748	10,871,109	1,688,841
19	Rural libraries	2,216,305	2,340,820	1,494,801	6,051,926	2,124,417	1,126,992	66,591
20	County libraries	2,994,492	1,944,031	397,878	5,336,401	3,008,921	991,244	52,291
21	Regional library system headquarters	10,740,882	8,292,217	4,062,150	23,095,249	8,726,470	1,625,202	815,479
22	Manitoba	4,638,668	538,132	308,139	5,484,939	3,692,169	817,172	83,374
23	Urban libraries	4,078,377	89,737	116,465	4,284,579	3,051,187	669,041	80,500
24	Regional libraries	560,291	448,395	191,674	1,200,360	640,982	148,131	2,874
25	Saskatchewan	5,951,904	5,244,195	711,331	11,907,430	6,829,514	1,712,305	195,110
26	Urban libraries	4,866,542	853,048	410,691	6,130,281	3,157,055	761,607	144,625
27	Regional libraries	1,085,362	2,727,387	300,640	4,113,389	2,523,196	646,345	28,229
28	Provincial library service	-	1,663,760	-	1,663,760	1,149,263	304,353	21,856
29	Alberta	13,102,375	1,977,718	2,086,143	17,166,236	9,041,055	2,758,110	243,096
30	Urban libraries	12,203,645	1,400,953	1,525,288	15,129,886	8,340,721	2,082,727	238,573
31	Rural libraries	448,225	323,589	221,566	993,380	324,926	310,273	-
32	Regional libraries	450,505	253,176	339,289	1,042,970	375,408	365,110	4,523
33	British Columbia	21,258,992	4,005,836	1,703,785	26,968,613	17,009,304	4,120,959	132,798
34	Urban libraries(8)	15,168,051	1,252,895	1,125,086	17,546,032	11,416,985	2,539,839	101,880
35	Rural libraries	359,325	160,225	137,014	656,564	296,985	181,722	-
36	Regional libraries(9)	5,731,616	1,498,564	441,685	7,671,865	4,644,619	1,141,215	30,918
37	Provincial library service	-	1,094,152	-	1,094,152	650,715	258,183	-
38	Yukon Territory	-	630,700	-	630,700	330,900	103,200	10,000
39	Territorial service	-	630,700	-	630,700	330,900	103,200	10,000
40	Northwest Territories	-	391,100	1,000	392,100	206,302	62,841	-
41	Territorial service	-	391,100	1,000	392,100	206,302	62,841	-
42	GRAND TOTAL	153,884,501	54,815,380	19,230,665	227,930,546	125,885,527	30,753,053	3,562,464
43	Urban libraries(8)	126,561,507	21,541,129	10,819,774	158,922,410	92,718,550	20,607,219	2,327,206
44	Rural libraries	3,446,682	3,002,954	1,871,886	8,321,522	3,061,781	1,755,454	68,706
45	Regional libraries(9,10)	23,863,312	24,148,438	6,456,350	54,468,100	26,274,609	7,258,514	1,096,240
46	Provincial and territorial services	13,000	6,122,859	82,655	6,218,514	3,830,587	1,131,866	70,312

(1) Preliminary figures subject to minor changes in the final publication.
(2) Includes capital funds and funds for debenture and other debt charges.
(3) Includes capital expenditure.
(4) "Other income" includes grants other than legislated provincial grants or those from local taxes, assistance from other library boards, rents and receipts for services from other library boards, membership fees, fines, rentals and other miscellaneous revenues. This category also includes all surpluses, if any, brought forward from the previous fiscal year.
(5) Includes binding and repair costs.
(6) "Other expenditure" includes expenditures for services and rents contracted for with other library boards, all miscellaneous operating expenditures and any budgetary deficit brought forward from the previous fiscal year.
(7) Certain library boards were unable to provide breakdowns of expenditure between those for print and non-print materials. These amounts are reported here as being "unspecified".
(8) Includes one federated library system.
(9) Includes one integrated library system.
(10) Includes county libraries and regional library system headquarters in Ontario.

TABLEAU EXPLICATIF I. Statistiques sommaires sur les revenus et les dépenses(1) des bibliothèques publiques selon la province et la catégorie de bibliothèque, 1978

Total expenditures(3) - Dépenses totales(3)

Library materials(5)		Other operating expenditures(6)	Total operating expenditures	Debt services and transfer payments	Capital expenditures	Total	Province ou territoire et catégorie de bibliothèque	N°
Documents de bibliothèque(5)	Total library materials	Autres dépenses de fonctionnement(6)	Dépenses de fonctionnement totales	Service de la dette et transferts	Dépenses en immobilisations			
Unspecified(7)	Valeur totale des documents de bibliothèque							
Indéterminé(7)								
	dollars							
-	709,644	293,640	2,297,354	447,692	107,724	2,852,770	Terre-Neuve	1
-	103,378	48,718	451,336	-	1,550	452,886	Bibliothèques urbaines	2
-	318,042	99,617	708,641	290,346	33,973	1,032,960	Bibliothèques régionales	3
-	288,224	145,305	1,137,377	157,346	72,201	1,366,924	Service de bibliothèque provincial	4
-	141,000	70,576	797,576	-	20,000	817,576	Île-du-Prince-Édouard	5
-	141,000	70,576	797,576	-	20,000	817,576	Service de bibliothèque provincial	6
-	707,965	699,668	4,105,450	255,766	49,497	4,410,713	Nouvelle-Écosse	7
-	707,965	699,668	4,105,450	255,766	49,497	4,410,713	Bibliothèques régionales	8
..	Service de bibliothèque provincial	9
-	514,374	456,779	3,292,122	-	12,869	3,304,991	Nouveau-Brunswick	10
-	501,853	410,849	3,030,112	-	12,869	3,042,981	Bibliothèques régionales	11
-	12,521	45,930	262,010	-	-	262,010	Service de bibliothèque provincial	12
54,880	4,820,700	5,094,995	23,796,566	706,833	1,538,381	26,041,780	Québec	13
54,880	3,707,185	4,320,222	20,344,021	607,209	962,741	21,913,971	Bibliothèques urbaines	14
-	138,582	110,214	564,249	35,388	67,469	667,106	Bibliothèques rurales	15
-	974,933	664,559	2,888,296	64,236	508,171	3,460,703	Bibliothèques régionales	16
73,404	17,311,153	21,395,717	106,703,426	12,288,436	7,764,265	126,756,127	Ontario	17
-	12,559,950	13,879,724	80,576,422	7,361,933	6,816,809	94,755,164	Bibliothèques urbaines	18
14,180	1,207,763	1,584,218	4,916,398	125,093	272,103	5,313,594	Bibliothèques rurales	19
59,224	1,102,759	1,130,808	5,242,488	28,291	57,645	5,328,424	Bibliothèques de comté	20
-	2,440,681	4,800,967	15,968,118	4,773,119	617,708	21,358,945	Centres de réseaux régionaux	21
-	900,546	699,918	5,292,633	4,800	56,965	5,354,398	Manitoba	22
-	749,541	460,926	4,261,654	-	10,678	4,272,332	Bibliothèques urbaines	23
-	151,005	238,992	1,030,979	4,800	46,287	1,082,066	Bibliothèques régionales	24
-	1,907,415	1,474,359	10,211,288	511,930	917,030	11,640,248	Saskatchewan	25
-	906,232	683,562	4,746,849	344,764	737,560	5,829,173	Bibliothèques urbaines	26
-	674,974	545,390	3,743,560	164,611	160,581	4,068,752	Bibliothèques régionales	27
-	326,209	245,407	1,720,879	2,555	18,889	1,742,323	Service de bibliothèque provincial	28
-	3,001,206	3,806,538	15,848,799	1,066,675	174,884	17,090,358	Alberta	29
-	2,321,300	3,341,848	14,003,869	938,999	169,589	15,112,457	Bibliothèques urbaines	30
-	310,273	265,788	900,987	-	900,987	900,987	Bibliothèques rurales	31
-	369,633	198,902	943,943	127,676	5,295	1,076,914	Bibliothèques régionales	32
-	4,253,757	4,704,676	25,967,737	411,229	564,990	26,943,956	Colombie-Britannique	33
-	2,641,719	2,754,384	16,813,088	203,914	269,938	17,286,940	Bibliothèques urbaines(8)	34
-	181,722	162,429	641,136	-	-	641,136	Bibliothèques rurales	35
-	1,172,133	1,602,609	7,419,361	207,315	295,052	7,921,728	Bibliothèques régionales(9)	36
-	258,183	185,254	1,094,152	-	-	1,094,152	Service de bibliothèque provincial	37
-	113,200	186,600	630,700	-	33,000	663,700	Yukon	38
-	113,200	186,600	630,700	-	33,000	663,700	Service du territoire	39
-	62,841	46,382	315,525	38,793	22,300	376,618	Territoires du Nord-Ouest	40
-	62,841	46,382	315,525	38,793	22,300	376,618	Service du territoire	41
128,284	34,443,801	38,929,848	199,259,176	15,732,154	11,261,905	226,253,235	TOTAL GÉNÉRAL	42
54,880	22,989,305	25,489,384	141,197,239	9,456,819	8,968,865	159,622,923	Bibliothèques urbaines(8)	43
14,180	1,838,340	2,122,649	7,022,770	160,481	339,572	7,522,823	Bibliothèques rurales	44
59,224	8,413,978	10,392,361	45,080,948	5,916,160	1,787,078	52,784,186	Bibliothèques régionales(9,10)	45
-	1,202,178	925,454	5,958,219	198,694	166,390	6,323,303	Service provinciaux et territoriaux	46

(1) Les données sont provisoires et pourraient par conséquent être légèrement modifiées dans la publication finale.
 (2) Comprend les immobilisations, les fonds destinés au paiement d'obligations et au service de la dette.
 (3) Comprend les dépenses en immobilisations.
 (4) La catégorie "autres revenus" comprend les subventions autres que les subventions provinciales et les taxes locales, l'aide financière provenant d'autres conseils de bibliothèque, les recettes au titre de location et de la vente de services à d'autres conseils de bibliothèque, les cotisations des membres, les amendes, les recettes de location et autres recettes diverses. Cela comprend aussi tous les excédents reportés de l'année financière précédente, s'il y a lieu.
 (5) Comprend les frais de reliure et de réparation.
 (6) Les "autres dépenses" de fonctionnement comprennent les services et locations sous contrat avec d'autres conseils de bibliothèque, les dépenses de fonctionnement diverses et les déficits reportés de l'année financière précédente, s'il y a lieu.
 (7) Certains conseils de bibliothèque n'ont pu ventiler les dépenses en documents de bibliothèque entre les documents imprimés et les documents non imprimés. Ces chiffres font ici partie de la catégorie "indéterminé".
 (8) Comprend un réseau de bibliothèques fédérées.
 (9) Comprend un réseau intégré de bibliothèques.
 (10) Comprend les bibliothèques de comtés et les centres de réseaux de l'Ontario.

province received income from each of the three types of sources indicated, the public libraries in the Yukon and Northwest Territories obtained their income primarily from the Territorial government involved. A more detailed analysis of expenditures is presented later in this summary based upon ratios given in Table 2.

Service ratios, given in Table 1, provide additional aspects of public library performance. The average provincial population served by each full-time professional librarian, for example, was 14,279 persons. Quebec's librarians, who served an average of 47,885 persons, most exceeded the national average, while those in the Yukon Territory served the lowest average of 7,333 persons.

In terms of books available per capita, the national average ratio of 1.8 was furthest exceeded by the Yukon Territorial library service with 6.1 items available to each person. Public libraries in Quebec had the lowest figure of 1.0 book per capita.

On average, there were 5.0 circulation transactions per capita. British Columbia's public libraries, with 7.8 transactions, most exceeded the national average. Public libraries in Quebec, with 2.1 transactions, showed the poorest performance in this area.

The remaining service ratio presents a breakdown of the number of inter-library loans made by each public library service point. On average, 200.8 inter-library loans were made by such service points. The highest ratio was 673.4 for public libraries in Saskatchewan and the lowest was 35.2 for those in Quebec.

Expenditure ratios are presented in Table 2 to reflect selected relationships between expenditures and other items during 1978. Results for the first ratio indicated that Canada's public libraries spent an average of \$1.22 on books per person. The largest expenditure on books per person was \$4.69 by the Yukon Territorial library service, whereas the smallest was that of \$0.62 by New Brunswick's public libraries.

The next two ratios reflected the amount spent per capita by public libraries on total operating expenditures and total expenditures respectively. The national averages were \$8.48 and \$9.63 per capita. In each case, the Yukon Territorial library service spent the most per capita, while public libraries in Quebec spent the least.

trois sources, mais celles du Yukon et des Territoires du Nord-Ouest ont compté surtout sur l'appui des administrations territoriales. Une analyse plus détaillée des dépenses est présentée plus loin, d'après les rapports figurant au tableau 2.

Les rapports, qui figurent au tableau 1, éclairent d'autres aspects de la situation des bibliothèques publiques. Il y avait par exemple en moyenne 14,279 habitants par bibliothécaire professionnel à plein temps dans l'ensemble des provinces. C'est au Québec que le rapport était le plus élevé comparativement à la moyenne nationale; il y avait en effet 47,885 habitants par bibliothécaire dans cette province. Le Yukon venait au dernier rang à ce chapitre (7,333 habitants).

En ce qui concerne le nombre de livres par habitant, le rapport moyen pour le Canada (1.8 livre) a été dépassé de la façon la plus marquée par le Yukon (6.1 livres). Le Québec venait en dernier (1.0 livre par habitant).

D'après les chiffres, il y a eu en moyenne 5.0 prêts par habitant. Le rapport le plus élevé a été enregistré en Colombie-Britannique (7.8 prêts par habitant), tandis que le plus faible a été observé au Québec (2.1 prêts).

Les autres rapports donnent une répartition du nombre des prêts entre bibliothèques effectués à chaque point de service. Ces derniers ont fait en moyenne 200.8 prêts entre bibliothèques. Le rapport le plus élevé a été enregistré en Saskatchewan (673.4), et le plus faible au Québec (35.2).

Les rapports de dépenses sont présentés au tableau 2 afin d'illustrer la relation entre les dépenses et certains autres éléments pour 1978. Selon le premier rapport, les bibliothèques publiques du Canada ont dépensé en moyenne \$1.22 par habitant au titre des livres. Les dépenses les plus élevées à ce chapitre ont été enregistrées par le service territorial de bibliothèque du Yukon (\$4.69 par habitant) et les plus faibles par les bibliothèques publiques du Nouveau-Brunswick (\$0.62 par habitant).

Les deux chiffres suivants donnent le rapport entre les dépenses par habitant des bibliothèques publiques et les dépenses de fonctionnement totales d'une part, et les dépenses totales d'autre part. Les moyennes nationales se sont établies respectivement à \$8.48 et \$9.63 par habitant. Dans chaque cas, le Yukon venait au premier rang, et le Québec, au dernier.

In relating the expenditures on library materials to the circulation achieved, an average of \$0.29 per book borrowed was obtained. By comparison, all provincial and territorial ratios were closely grouped around the national average, except for the Yukon's slightly higher ratio of \$0.85.

Results for the next three ratios revealed that for every dollar spent on total operating expenditures, the following distribution occurred: \$0.63 on personnel expenditures; \$0.20 on other operating expenditures; and, \$0.17 on library material expenditures. Book expenditures accounted for \$0.14 of the latter.

Relative to total expenditures, the survey also indicated that \$0.88 of every dollar spent by Canada's public libraries was spent on total operating expenditures. The lowest provincial ratio was \$0.81 for Newfoundland's public libraries and the highest was \$1.00 for those in New Brunswick.

For further information, please contact the Analysis Section, Culture Sub-division, Statistics Canada, Ottawa, K1A 0Z5 (telephone 613-593-6862).

Le rapport entre les dépenses au titre des documents de bibliothèque et le nombre des prêts s'est chiffré à \$0.29 par livre prêté. Les rapports de toutes les provinces et des territoires étaient proches de la moyenne nationale, sauf celui du Yukon qui la dépassait légèrement (\$0.85).

D'après les trois rapports suivants, pour chaque dollar des dépenses de fonctionnement totales, on obtient la répartition suivante: \$0.63 pour les dépenses en personnel, \$0.20 pour les autres dépenses de fonctionnement et \$0.17 pour les dépenses au titre des documents de bibliothèque. Sur ce dernier chiffre, les dépenses au titre des livres comptent pour \$0.14.

En ce qui concerne les dépenses totales, l'enquête a révélé que sur chaque dollar dépensé par les bibliothèques publiques du Canada, la somme de \$0.88 a été consacrée aux dépenses de fonctionnement totales. Le rapport le plus faible a été observé à Terre-Neuve (\$0.81) et le plus élevé, au Nouveau-Brunswick (\$1.00).

Pour plus de renseignements, s'adresser à la Section de l'analyse, Sous-division de la culture, Statistique Canada, Ottawa, K1A 0Z5 (téléphone 613-593-6862).

TABLE 1. Selected Public Library Statistics and Service Ratios by Province, 1978

TABLEAU 1. Statistiques sur les bibliothèques publiques et certains rapports, selon la province, 1978

Province or territory	Full-time professional librarians	Book holdings(1)	Circulation	Inter-library loans(2)	Population/full-time professional librarian	Book holdings/population	Circulation/population	Inter-library loans/service point
Province ou territoire	Bibliothécaires professionnels à plein temps	Fonds de livres(1)	Prêts	Prêts entre bibliothèques(2)	Habitants/bibliothécaire professionnel à plein temps	Fonds de livres/habitant	Prêts/habitant	Prêts entre bibliothèques/point de service
	number - nombre				ratio - rapport			
Newfoundland - Terre-Neuve	13	657,541	1,728,258	9,844	43,769	1.2	3.0	90.3
Prince Edward Island - Île-du-Prince-Édouard	9	181,998	540,827	1,028	13,556	1.5	4.4	46.7
Nova Scotia - Nouvelle-Écosse	52	985,764	3,327,741	9,496	16,173	1.2	4.0	120.2
New Brunswick - Nouveau-Brunswick	36	897,139	2,306,864	4,514	19,306	1.3	3.3	90.3
Québec	131	6,380,484	13,367,159	19,142	47,885	1.0	2.1	35.2
Ontario	952	20,129,098	54,156,432	269,642	8,870	2.4	6.4	245.1
Manitoba	38	1,471,353	4,507,078	11,630	27,184	1.4	4.4	168.6
Saskatchewan	89	1,987,878	5,970,395	202,014	10,652	2.1	6.3	673.4
Alberta	84	3,563,104	10,268,107	14,838	23,262	1.8	5.3	57.7
British Columbia - Colombie-Britannique	235	4,668,651	19,747,868	24,741	10,766	1.9	7.8	95.9
Yukon Territory - Yukon	3	133,898	132,523	854	7,333	6.1	6.0	47.4
Northwest Territories - Territoires du Nord-Ouest	2	92,041	119,981	197	22,000	2.1	2.7	8.6
CANADA	1,644	41,148,949	116,173,233	567,940	14,279	1.8	5.0	200.8

(1) Includes books and other materials catalogued as books.
 (1) Comprend les livres et autres documents catalogués comme tels.
 (2) Includes items borrowed and lent between separate library boards.
 (2) Comprend les articles empruntés et prêtés entre conseils de bibliothèque distincts.



1010481491

TABLE 2. Selected Public Library Expenditure Ratios by Province, 1978

TABLEAU 2. Rapports relatifs aux dépenses des bibliothèques publiques, selon la province, 1978

Province or territory	Book expenditures(1)/population	Total operating expenditures/population	Total expenditures/population	Total library material expenditures/circulation
Province ou territoire	Dépenses au titre des livres(1)/habitant	Dépenses de fonctionnement totales/habitant	Dépenses totales/habitant	Dépenses totales au titre des documents de bibliothèque/prêt
	dollars			
Newfoundland - Terre-Neuve	1.08	4.04	5.01	0.41
Prince Edward Island - Île-du-Prince-Édouard	0.75	6.54	6.70	0.26
Nova Scotia - Nouvelle-Écosse	0.76	4.88	5.24	0.21
New Brunswick - Nouveau-Brunswick	0.62	4.74	4.76	0.22
Québec	0.71	3.79	4.15	0.36
Ontario	1.59	12.63	15.01	0.32
Manitoba	0.75	5.12	5.18	0.20
Saskatchewan	1.63	10.77	12.28	0.32
Alberta	1.31	8.11	8.75	0.29
British Columbia - Colombie-Britannique	1.54	10.26	10.65	0.22
Yukon Territory - Yukon	4.69	28.67	30.17	0.85
Northwest Territories - Territoires du Nord-Ouest	1.43	7.17	8.56	0.52
<u>CANADA</u>	1.22	8.48	9.63	0.29

Book expenditures(1)/total operating expenditures	Total library material expenditures/total operating expenditures	Personnel expenditures/total operating expenditures	Total operating expenditures/total expenditures
Dépenses au titre des livres(1)/dépenses de fonctionnement totales	Dépenses totales au titre des documents de bibliothèque/dépenses de fonctionnement totales	Dépenses au titre du personnel/dépenses de fonctionnement totales	Dépenses de fonctionnement totales/dépenses totales
dollars			
Newfoundland - Terre-Neuve	0.27	0.31	0.56
Prince Edward Island - Île-du-Prince-Édouard	0.12	0.18	0.73
Nova Scotia - Nouvelle-Écosse	0.15	0.17	0.66
New Brunswick - Nouveau-Brunswick	0.13	0.16	0.71
Québec	0.19	0.20	0.58
Ontario	0.12	0.16	0.63
Manitoba	0.15	0.17	0.70
Saskatchewan	0.15	0.19	0.67
Alberta	0.16	0.19	0.57
British Columbia - Colombie-Britannique	0.15	0.16	0.66
Yukon Territory - Yukon	0.16	0.18	0.52
Northwest Territories - Territoires du Nord-Ouest	0.20	0.20	0.65
<u>CANADA</u>	0.14	0.17	0.63

(1) Book expenditures are included in print material expenditures given in Text Table I.

(1) Les dépenses au titre des livres sont incluses dans les dépenses au titre des documents imprimés figurant au tableau explicatif I.